資訊管理研究所碩士班

108 學年度

	, , , ==
最低修業年限	一年
應修學分數	30 學分
應修 (應選)	.論文研討(分為資訊系統論文研討、企管資訊論文研討)為一學分,不計入畢業學
課程及符合畢	分,但必修四學期且需成績及格;若有成績優異修業期間少於四學期者,通過碩士
業資格之修課	論文口試後,可申請減少論文研討必修學期數。
相關規定	2.資管四大類課程,至少須選修三類課程,且四大類課程,至少須選修6門。此外,
	所修課程須包含至少四位不同資管專任教師所開授之課程。其餘畢業學分由指導教
	授輔導選修與學生研究領域相關之科目。「若入學前已修過資管某類課程,可經授
	課老師同意,審核通過為已修該類課程。」「若入學前已修過資管某位專任老師的
	課程,可經審核通過已修過該位老師的課程。」
	3.除了畢業學分之要求外,資管碩士班研究生必須修畢規定的先修科目,或檢附成
	績單申請免修。申請先修科目抵免,必須在入學後第一學期結束前提出申請。先修
	科目:經濟學、會計學、統計學、資料結構,每科三學分。
	4.「個別研究」可列入畢業學分,但以3學分為限。此門課適用於碩二同學選修。

Institute of Information Management, Mater Program Academic Year 2019

years	1 to 4 years	
credits	30 credits	
Course	Master program students enrolled in Institute of Information Management (IIM) will	
Requirement	require minimum of 30 credits. Students have to fulfill the following criteria in order	
	to graduate:	
	 a. Master program students will have to take "Seminar on IS & Technology" course two semesters and "Seminar on IS & Management" two semesters. These courses are required and can't be counted towards the 30 required credits. b. Master students will have to take "Independent Study" course for two semesters, 6 credits. c. 24 out of 30 credits (8 courses) can be taken from the IMBA program or other graduate level courses offered by ChiaoTung University, TsingHua University, and Central University. 	

資訊管理研究所博士班

108 學年度

最低修業年限	二至七年,在職生為二至八年				
應修學分數	30 學分				
逕博應修學分數	39 學分				
應修(應選)課	一、學分結構				
程及符合畢業資		學 分	數		
格之修課相關規	科 目	已有學位者	直升研究生		
定	先修科目	0	0		
	高等管理資訊系統 (博-上以修)	3	3		
	博士論文研究方法 (博-下必修)	3(不計入)	3(不計入)		
	博士論文研討I&II(博二、博三上、下學期必修)	2(不計入)	2(不計入)		
	企管資訊論文研討、資訊系統論文研討(博一	2 (不計入)	2(不計入)		
	上、下學期必修) 資管四大類別課程(選修)	至少 15	至少 18		
	指導教授輔導選課(含個別研究	至少 12	至少 18		

合計學分數	至少 30	至少 39
二、先修科目:經濟、會計、統計、資料結構	構,要求與碩士	·班相同,不計學分。
三、博士班專業課程:		
A.高等管理資訊系統,3學分,博一上	學期必修。	
B.博士論文研究方法,3學分,博一下學	學期必修,不計ん	入畢業學分。
C.博士論文研討I&Ⅱ,各1學分,博二	、博三上、下學	期必修,隔週上課,
不計入畢業學分。		
四、論文研討,1學分,博一必修二學期,不計	入畢業學分,與	本所碩士班合併上課。
五、個別研究(至多六學分)。僅適用於近	通過資格考者選	修。
六、資管四大類課程,至少需選三類課程,	至少需選修五門	。此外,所修課程須
包含四位不同資管專任老師開授之課程	。「若入學前已	. 修過資管某類課程,
可經授課老師同意,審核通過為已修該	類課程。」,「	若入學前已修過資管
某位專任或合聘老師的課程,可經審核	通過已修過該位	_老師的課程。」資管
博士班學生至少應修習並獲得「博士班	專業課程」三門]9學分後,始得提出
畢業之申請。本院各系所所開授之博士	班專業課程均予	承認,並列入「博士
班專業課程」學分之計算;惟本所之博	士班專業課程至	少須修習一門。
七、欠缺管理背景者,應增加管理領域的選	修學分,欠缺資	訊領域背景者,應增
加資訊領域的選修學分,應增加學分數,	由指導教授依博	士生個別背景核定。
八、畢業之前需通過英文程度檢定考試。		

Institute of Information Management, Ph.D. Program Academic Year 2019

	Academic Tear 2019		
years	3 to 7 years		
credits	30 credits		
Course	PH.D. program students enrolled in Institute of Information Management (IIM) will		
Requirement	nt require minimum of 30 credits. Students have to fulfill the following criteria in order		
	graduate:		
	a.PH.D. program students will have to take "Advanced MIS" course (3 credits) in the first		
	semester of the first year Ph.D. study •		
	b.PH.D. program students will have to take "Seminar on IS & Technology" one semesters		
	and "Seminar on IS & Management" one semesters. These courses are required and		
	can't be counted towards the 30 required credits.		
	c.PH.D. students will have to take "PH.D. Dissertation and Research Method" course (3		
	credits) in the second semester of the first year Ph.D. study. The course credits cannot		
	be counted to the minimum credits required for graduation.		
	d.PH.D. students will have to take "Doctoral Seminar (I)" course (1 credit) and "Doctoral		
	Seminar (II)"course (1 credit) in each semesters of the second and third year Ph.D.		
	studies. The course credits cannot be counted to the minimum credits required for graduation.		
	e.PH.D. students will have to take "Independent Study" course (two semesters, 6 credits).		
	f. Besides the courses offered by the Institute of Information Management , PH.D. student		
	can be taken from the IMBA program or other graduate level courses offered by		
	ChiaoTung University, TsingHua University, and Central University.		